
Aan de gemeenteraad van Venlo 

datum   5 februari 2024 

ons kenmerk  Rekenkameronderzoek energiebesparingsplicht

behandeld door  Debbie Steens

onderwerp  Aankondiging rekenkameronderzoek energiebesparingsplicht

bijlagen   Onderzoeksopzet ECORYS

Geachte leden van de gemeenteraad, 

 

Met deze brief informeert de rekenkamer u over het aanstaande onderzoek naar de 

energiebesparingsplicht. Aan de orde komen de aanleiding voor dit onderzoek, de onderzoeksvragen 

en -aanpak en de planning op hoofdlijnen. 

 

Aanleiding 

In ons onderzoeksprogramma voor 2024 hebben we aangekondigd te zullen gaan deelnemen aan een 

zogenaamd DoeMee-onderzoek naar de energiebesparingsplicht. Dit landelijke benchmarkonderzoek 

wordt georganiseerd door de Nederlandse Vereniging van Rekenkamers en Rekenkamercommissies 

(NVRR). Het DoeMee-onderzoek zal worden uitgevoerd door onderzoeksbureau ECORYS.

De energiebesparingsplicht houdt in dat bedrijven en instellingen die jaarlijks meer dan 50.000 kWh 

stroom of 25.000 m3 aardgas gebruiken verplicht zijn energiebesparende maatregelen te nemen. 

Het gaat hierbij specifiek om investeringen die binnen vijf jaar kunnen worden terugverdiend. De 

informatieplicht houdt in dat deze bedrijven en instellingen eens in de 4 jaar actief informatie moeten 

verstrekken aan RVO over de energiebesparende maatregelen die zij hebben genomen.

Toezicht op en handhaving van deze plichten zijn sinds 1 juli 2023 als taak belegd bij de 

omgevingsdiensten. Een actieve houding van omgevingsdiensten, gemeenten en provincies kan een 

flinke besparing bij grootverbruikers opleveren en daarmee een belangrijke bijdrage leveren aan het 

realiseren van duurzaamheidsdoelstellingen. 

 

Onderzoeksvragen en -aanpak 

De vraag die in het bredere DoeMee-onderzoek centraal staat, luidt:

 

    Welke inspanningen plegen gemeenten en provincies bij het toezicht en de handhaving van de 
    energiebesparingsplicht en de informatieplicht energiebesparing en wat zijn daarvan de  
    resultaten?



Het onderzoek zal zich richten op de periode 1 juli 2019 - 1 juli 2023. 

Ten behoeve van onze rekenkamer zal deze hoofdvraag toegespitst worden op de gemeente Venlo en de 

Regionale Uitvoeringsdienst Limburg-Noord. 

Parallel aan het DoeMee-onderzoek voert de Algemene Rekenkamer onderzoek uit naar het landelijke 

beleid op het gebied van de energiebesparingsplicht en informatieplicht energie-besparing. Beide 

onderzoeken worden zoveel mogelijk op elkaar afgestemd en daar waar relevant wordt gebruik gemaakt 

van de gegevens uit het andere onderzoek.

Het onderzoek zal worden uitgevoerd met behulp van een beknopte documentenstudie (zoals onder 

meer begrotingen, jaarverslagen en andere relevante documenten) en een enquête onder regionale 

uitvoeringsdiensten, gemeenten en provincies. De resultaten van de enquête en de deskresearch 

worden vervolgens verwerkt in een factsheet, waarna de gemeente in de gelegenheid wordt gesteld een 

technische c.q. ambtelijke reactie te geven op de opgestelde factsheet. Ook zullen enkele focusgroepen 

met betrokkenen uit gemeenten, provincies en regionale uitvoeringsdiensten worden georganiseerd. 

Overkoepelend wordt een onderzoeksrapport geschreven met de bevindingen op het onderwerp.

Het onderzoek leidt tot de volgende twee producten:

• een totaalrapport met de resultaten voor de hele deelnemersgroep;

• een specifiek rapport (factsheet) voor de gemeente Venlo, waarin de Venlose situatie 

 wordt vergeleken met de benchmark.

Het is onze ervaring dat wij na ontvangst van de twee rapportages op onderdelen mogelijk een beperkt 

verdiepend onderzoek zullen willen uitvoeren. Daarna zal de rekenkamer het eindrapport aan raad en 

college aanbieden. 

 

Planning 

We verwachten dat ECORYS begin juni de beide rapportages zal opleveren. De uiteindelijke planning en 

publicatiedatum is echter afhankelijk van de voortgang van het parallelle onderzoek door de Algemene 

Rekenkamer. 

Na ontvangst hiervan buigt de Rekenkamer Venlo zich over de vraag of er verdiepend onderzoek zal worden 

gedaan voor Venlo. Ik informeer u tijdig over dat besluit en het verdere traject. 

 

Indien u vragen of opmerkingen heeft, kunt u contact opnemen met de rekenkamer via secretaris Debbie 

Steens. 

 

Ik vertrouw erop u hiermee voor dit moment voldoende te hebben geïnformeerd. 

Mvg,

Klaartje Peters

Voorzitter Rekenkamer Venlo


